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§ 1. Val av protokolljusterare 
Pensionärsrådet beslutade att Ingrid Stockman och Yvonne Wendt justerar dagens protokoll. 

 

§ 2.  Tid för protokolljustering 
Pensionärsrådet beslutade att protokollet justeras den 13 oktober kl. 09:30. Protokollet e-

postas till medlemmarna inför justering.  

 

§ 3.  Föregående sammanträdesprotokoll 2010-09-20 
Förtydligande av föregående protokoll om kostnad för plats på vård- och omsorgsboende. 

Stadsdelens kostnad för en plats i ett vård- och omsorgsboende är ca 600 000:-/år. 

Merkostnaden för medflyttande sambo som saknar eget biståndsbeslut för plats på vård- 

och omsorgsboende blir sannolikt endast den egna matkostnaden. En överenskommelse 

måste skrivas med medflyttande person så att det blir tydligt att han/hon inte kommer att 

få bo kvar på vård- och omsorgsboendet i de fall den hjälpbehövande personen avlider.  

 

§ 4.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2010-08-26 
- Remiss angående ”Gemensam värdegrund för äldreomsorgen i Stockholm” 

Pensionärsrådet uppfattar remissen som otydligt skriven med upprepningar och med 

uttryck som kan tolkas på olika sätt.   
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- Stimulansmedel för anhörigstöd  

Birgitta Charlez berättade att Östermalm sökt medel för anhörigstöd från Stockholms stad 

om totalt 2,7 milj. för 2009 och 2010. Ett tillägg har gjorts i Socialtjänstlagen så att det nu 

står att socialnämnden även ska erbjuda stöd till anhöriga som vårdar närstående i 

hemmet. Syfte är att den fysisk och psykisk belastning på anhörigvårdare ska minska. På 

pensionärsrådets möte 2010-09-20 berättade Ann-Christine Thelander om sitt arbete som 

anhörigkonsulent. I hennes uppdrag ingår att informera och stödja anhöriga både enskilt 

och i grupp.  Medel har sökts och erhållits för projektet förstärkt anhörigstöd. Projektets 

syfte är att erbjuda närstående till boende på vård- och omsorgsboende professionellt stöd. 

 

§ 5. Rapport från vård och omsorgsboenden 
Kampementet 

Yvonne Wendt rapporterade från förtroenderådsmöte på Kampementets vård- och 

omsorgsboende. Enheten har en nytillsatt övergripande verksamhetschef, Christina von 

Segebaden. Personalen på Kampementet ska gå på kurs i salutogent förhållningssätt på 

Sophiahemmet. Yvonne Wendt menar att ett sätt att införa salutogent förhållningssätt kan 

vara att de äldre ges möjlighet att bli delaktiga i vardagen genom att tex duka och duka 

av, breda smörgås. Kampementets vård- och omsorgsboende kommer att åka till 

Emmaboda på studiebesök för att lära sig mer om salutogenes. Omsorgsdagboken 

användes av en del anhöriga, problem fanns ibland med att logga in.  

 

Rio vård och omsorgsboende 

Christina Harjulin rapporterade från förtroenderådsmöte på Rio vård- och 

omsorgsboende. Christina von Segebaden är ny övergripande verksamhetschef och 

Jennifer Johansson är nyanställd verksamhetschef. En fråga som togs upp på mötet var 

den allmänna toalett som finns i enhetens lokaler. Skylt finns om toaletten i Frihamnen. 

Detta innebär att utomstående personer ofta besöker toaletten med följd att toaletten inte 

alltför sällan är ofräsch. Pensionärsrådet framför att de inte vill att det ska finnas allmänna 

toaletter i ett vård- och omsorgsboende. Marianne Snell undersöker vad som går att göra i 

frågan.   

 

§6. Sammanställning av delegationsbeslut i enskilda ärenden samt 

domar 
Birgitta Charlez svarade på pensionärsrådet frågor. Pensionärsrådet undrade bland annat 

över det relativt höga antalet ej verkställda beslut och domar. Enligt Birgitta Charlez 

handlar dessa ofta om personer som har stått i kö till ett speciellt boende som de sedan 

tackar nej till när plats erbjuds. 

 

§ 7. Närpolisen Östermalm besöker Lokala pensionärsrådet 
Erik Forssell, närpolischef Östermalm besökte pensionärsrådet. Erik Forssell berättade att 

det är relativt tryggt för äldre personer att vistas utomhus i stadsdelen, så även kvällstid. 

Endast ett fåtal våldsbrott på allmän plats där äldre är inblandade har skett 2010. Det är 

viktigt att alltid anmäla till polisen om något i närområdet syns som upplevs misstänkt. Ett 

av närpolisens mål är att bygga upp ett nätverk för Östermalm för spridning av 

information när kriminell händelse inträffar. De som ingår i nätverket kan då vara extra 

vaksamma. Polisen har en tipstelefon 114 14 som går bra att använda vid icke-akuta 

ärenden.   
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Om okänd person ringer på dörren är det bra att ge sig tillkänna och berätta för personen 

att man är hemma men inte öppnar för okända. Detta gör att även personer med legala 

uppdrag såsom entreprenörer till fastighetsägare förstår att de alltid ska anmäla besök 

innan de kommer. Erik Forssell menar att gallergrindar endast ska vara låsta när inte 

någon person finns i lägenheten. Räddningstjänsten får inte hindras att komma in tex vid 

en eventuell brand. Bättre då att ha en säkerhetsdörr med en dörrspärr.  

 

Pensionärsrådet efterlyser ökad närvaro av polisen i Fältöversten. Erik Forssell menar att 

närpolisen redan befinner sig där mycket ofta och att de har ett bra samarbete med 

Fältöverstens vakter. Erik Forssell beklagar att närpolisens nuvarande resurser inte räcker 

för att tillmötesgå alla önskemål.  

 

§ 8. Övriga frågor 
Omvandlingen från Rio servicehus till trygghetsboende fortskrider. Det finns för 

närvarande 46 tomma lägenheter. Flera personer som tidigare bodde i servicehuset har 

valt att flytta till vård- och omsorgsboende. Reparation av tomma lägenheter beräknas 

starta i början av 2011.  

 

Yvonne Wendt är inte nöjd med att genomförandet av ”träningsplatsen för äldre” i 

Tessinparken dröjer. Yvonne är inte heller nöjd med de förslag på träningsredskap som 

hon har fått ta del av. Marianne Snell tar med sig frågan till förvaltningsledningen.  

 

Föreningsbidragsansökan ska vara förvaltningen tillhanda senast 1/11 2010. Marianne 

Snell följer upp så att blanketter för ansökan snarast finns tillgängliga på nätet. 

 

Förslag på ledamöter till Lokala pensionärsrådet 2011 ska vara förvaltningen tillhanda 

senast 1/12 2010. 

 

Pensionärsrådet är välkomna på visning av MiCasas visningslägenhet, gruppboende för 

demens på Rosenlundsgatan 44B, 1tr den 8/11, kl 10:00. I lägenheten visas bland annat 

Ny teknik speciellt anpassad för äldre personer med demens. 

Biståndshandläggarna besöker pensionärsrådets möte den 8/11 

MiCasa besöker pensionärsrådets möte den 6/12 

 

§ 9. Nästa möte   
Nästa sammanträde är den 8 november 2010. Lokal: Hjorten 

 

Sekreterare: Kerstin Kullberg 

 

 

 


